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1. Velkomst (fast punkt) 

Formand for udvalget Charlotte Rosdahl Schou bød velkommen til dagens møde. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Charlotte forslog, at punkterne 8, 9, 12, og 13 behandles først. Derudover var det Char-
lottes opfattelse, at punkterne 5, 6, 7 og 10 kunne behandles sammen. Udvalget vedtog 
dette. 

3. Udvalgets "fremtid", herunder manglende momskompetencer i udvalget 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede udvalgets fremtid, herunder særlige fokusområder. 

Udvalget har et ønske om at fortsætte som fagligt udvalg, og ønsker at tilføre et medlem 
med momskompetencer til udvalget. Udvalget har tidligere haft et medlem af udvalget 
med disse momskompetencer, men pågældende er udtrådt. 

Udvalget besluttede at udarbejde en ”strategi- og handlingsplan” for 2011-2012, der kan 
forelægges for Dansk Told & Skatteforbunds hovedbestyrelse. Udvalgets medlemmer 
indsender forslag til indsatsområder og inspiration til planen i øvrigt, senest den 5. au-
gust 2011. Charlotte Schou og Jan Nørner sender herefter udkast til ”Strategi- og hand-
lingsplan” til udvalget til udtalelse. 

4. Udvalgets beretning - Kongres (HBs beretning) 

Dansk Told & Skatteforbunds faglige udvalg er blevet bedt om at komme med et kort 
indlæg til hovedbestyrelsens beretning til kongressen i oktober 2011. 
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Charlotte Schou udsender mail til udvalgets medlemmer omkring indhold mv., og opfor-
drer samtidig til at komme med input. 

Frist for afrapportering til forbundsformand Jørn Rise: 1. august 2011. 

5. Finanslov 2012 

Dette punkt blev behandlet sammen med punkterne 6, 7 og 10. 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede bredt ressourcesituationen ift. Finanslov 2012, her-
under den naturlige afgang og ”nødlidende”/”undertallige” områder ift. ressourceanven-
delsen. 

Udvalget drøftede endvidere arbejdet i projekterne i henhold til produktions- og indsats-
planen for 2011.  

En del af projekterne i indsatsplanen for 2011 er koncentreret omkring den aftalte Fi-
nanslov 2011, herunder tillægsbevillingen på de 479 årsværk. Skatte- og Afgiftsudvalget 
har vanskeligt ved at danne sig et overblik over, hvor mange af de planlagte projekter, 
der iværksættes, og ikke mindst, hvor mange af disse der færdiggøres. Det blev også 
drøftet, hvor megen fokus der er på de regionale projekter i forhold til de landsdækken-
de, og igen, hvilke af disse der prioriteres? 

Det er udvalgets opfattelse, at langt de fleste projekter, der i dag iværksættes er lands-
dækkende. Udvalget finder dette ærgerligt, idet det begrænser det regionale råderum og 
dermed også ”de gode idéer” til nye projekter, herunder pilotprojekter, der eventuelt 
efterfølgende kan gøres landsdækkende. 

Skatte- og Afgiftsudvalget vil stadig forsøge at danne sig et overblik over udviklingen i 
projekterne – både de landsdækkende og de eventuelle regionale. I den forbindelse er 
det også interessant at se på indsatsplanen for 2010, og udviklingen i de projekter, der 
er beskrevet heri. 

6. SKATs produktions- og indsatsplan for 2011 

Se under punkt 5. 

7. Projekter - landsdækkende/regionale 

Se under punkt 5. 

8. Compliance, herunder seneste afrapportering 

Afrapporteringen omkring Compliance for indkomståret 2008 er stadig ikke offentlig-
gjort. Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede forskellige årsager hertil. 

Overordnet var det udvalgets opfattelse, at efterretteligheden for de selvstændigt er-
hvervsdrivende er blevet ringere, men den endelige konklusion vedr. dette må afvente 
den endelige afrapportering. Afrapporteringen skal efterfølgende være med til at bidrage 
til kommende udarbejdelser af produktions- og indsatsplaner. 

Skatte- og Afgiftsudvalget ønsker stadig at sammenligne Compliance for de forskellige 
indkomstår. Efter indsatsplanen iværksættes Compliance for indkomståret 2010 i august 
måned 2011. 

9. Indkomne lovforslag i høring (fast punkt) 

Skatte- og Afgiftsudvalget har modtaget Udkast til bekendtgørelse om forsøgsordninger 
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med fradrag for hjælp og istandsættelse i hjemmet i høring. 

Udvalget var enige om at koncentrere sig omkring de administrative og ressourcemæssi-
ge konsekvenser i udkastet til bekendtgørelsen, herunder fortolkningsmulighederne i 
forhold til, om oplistningen af arbejderne er udtømmende. 

Skatte- og Afgiftsudvalget sender høringssvar, der ligeledes lægges på udvalgets hjem-
meside. 

I forhold til ressourceanvendelsen havde Skatte- og Afgiftsudvalget en drøftelse af, at 
det allerede nu kunne konstateres, at der kommer mange henvendelser til Kundeservice, 
både telefonisk og ved personligt fremmøde vedr. den nye forsøgsordning. Denne ten-
dens må forventes at fortsætte. 

10. Ressourcesituationen i Skatteministeriet/SKAT (fast punkt) 

Se under punkt 5. 

11. Temadag moms 

Forbundsformand Jørn Rise har stillet forslag til Skatte- og Afgiftsudvalget, om det var 
en idé at arrangere en temadag i DTS regi om moms- og afgifter. 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede dette og konstaterede, at udvalget havde brug for 
yderligere oplysninger fra forbundsformanden, inden der eventuelt blev arbejdet videre 
med idéen. I disse overvejelser skal det også vurderes, hvorvidt udvalget har ressourcer 
til at planlægge og gennemføre en sådan temadag. 

Jan Nørner tager kontakt til Jørn Rise vedr. dette. 

12. Eventuelt fælles fagudvalgsmøde 

Dansk Told & Skatteforbunds fagudvalg (Skatte- og Afgifter, Inddrivelse og Told) har 
tidligere afholdt fællesmøder. Det er efterhånden et stykke tid siden, at et sådan mødet 
har været afholdt. 

Imidlertid blev det på det seneste møde i Dansk Told & Skatteforbunds hovedbestyrelse 
besluttet, at nedsætte et ad hoc Indsatsudvalg, hvor alle tre fagudvalg vil være repræ-
senteret. Som følge af dette, afventer Skatte- og Afgiftsudvalget mødet i Indsatsudval-
get, inden der tages stilling til, om der skal tages initiativ til at indkalde til fælles fagud-
valgsmøde. 

13. Orientering fra NSO (Nordisk SkatteOrganisation) 

Charlotte Schou og Jan Nørner har været til møde i NSO i Stockholm den 15. – 16. juni 
2011. Møderne i NSO er primært tiltænkt som erfaringsudveksling ift. udviklingen på 
skatteområderne i de nordiske lande. 

Charlotte rapporterede fra mødet, og kom bla. ind på: 

 Ressourcesituationen, herunder tilførelse af personaleressourcer (1.300 nye med-
arbejdere) i Sverige i 2011 

 Anvendelsen af IT i forbindelse med kontrol af E-handel og online spil i Sverige 

 Organisations- og udviklingsprojekter 

 Generelle lønstigninger i henhold til landenes overenskomster og lønaftaler 
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 Ny NSO-hjemmeside (under udarbejdelse) 

Charlotte meddelte endvidere under dette punkt, at Dansk Told & Skatteforbund er vært 
for UFE-mødet (paraplyorganisationen for faglige organisationer på skatte- og toldområ-
det i Europa) i 2012. 

14. Bordet rundt (fast punkt) 

Charlotte Schou 

Charlotte fortalte, at TP-afdelingen i Herning har fået lov til at blive i Herning i stedet for 
at flytte til Store Selskaber i Aarhus, som det egentlig var tiltænkt. Det er i den forbin-
delse i øvrigt vanskeligt at få besat ledige stillinger i Store Selskaber, idet medarbejder-
ne ikke har et ønske om at flytte. 

Endvidere kunne Charlotte oplyse, at der nu oprettes en ny udlandsafdeling i Aarhus, 
hvor en del af medarbejderen bliver ”virtuelle”, idet 6 medarbejdere bliver siddende i 
Horsens. 

Connie Bejstrup 

Connie berettede, at Kundeservice er under et stort pres for tiden, som følge af megen 
travlhed og manglende ressourcer. Det kan i den forbindelse konstateres, at antallet af 
henvendelser ikke er faldende, trods de udvidede muligheder for elektroniske løsninger 
(TastSelv). Der er tale om meget forskelligartede henvendelser, herunder en del ud-
landsrelaterede spørgsmål og spørgsmål vedrørende restancer. Denne forskellighed gør 
det yderst nødvendigt, at der er et ”bagland” i form af indsatsmedarbejdere, for at kun-
ne bistå Kundeservice i disse situationer. Samtidig er det et problem, at ift. henvendel-
serne vedr. restancer, så har borgerne ikke mulighed for at henvende sig personligt i 
Inddrivelsescentret. 

Der er en tendens til, at arbejdet med forskud bliver nedprioriteret i forhold til at be-
grænse udviklingen i restancerne. Det bør være mere fokus på dette område for at bi-
drage til, at ”knække kurven” i forhold til restancerne. 

Søren Nordestgaard 

Søren efterlyste svar på, hvorvidt tilbagetrukne indstillinger til afsked i forbindelse med 
fyringsrunden ville afstedkomme nye udpegninger. Dette blev afvist af Jan Nørner. 

Søren kunne endvidere berette om, at det for tiden diskuteres, at mange medarbejdere 
vil tage deres afsked på det tidspunkt, hvor Skattecenter Nærum bliver væsentligt redu-
ceret personalemæssigt som følge af målbillederne for 2012. Årsagen til de mange opsi-
gelser skulle efter sigende være for at undgå forflyttelser til andre skattecentre i Nord-
sjælland, primært Fredensborg og Frederikssund. 

15. Eventuelt, herunder næste møde 

Eventuelt 

Skatte- og Afgiftsudvalget diskuterede diverse avisartikler omkring moms-, motor- og 
vurderingssager i Skatteministeriet samt årsager og konsekvenser heraf. 

Næste møde 

Charlotte Schou vil indkalder til møder via Outlook for resten af 2011.  

Herudover overvejes det, om der skal forsøges afholdt møde med repræsentanter fra 
Produktionsdirektionen samt med retssikkerhedschefen. Dette besluttes på førstkom-
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mende møde i Skatte- og Afgiftsudvalget efter sommerferien. 
 
 


